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Město Mariánské Lázně 

Komise lázeňství a cestovního ruchu - KLCR 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ č. 19 

TERMÍN JEDNÁNÍ:  

25. 5. 2021, 14 hodin, v zasedací místnosti budovy Terezián, Ruská 74, Mariánské Lázně. 

 
 

PŘÍTOMNI:  

Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Kořán Roman, Nádlerová Jana, Mottlová Ivana, 

Jana Palacká, Patricie Irlveková, Vojtěch Franta 

 

OMLUVENI: Baranovská Marie. Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

 

NEPŘÍTOMNI: Chadim Miloslav 

 

KLCR je usnášení schopná 
 

HOSTÉ: Art of living Česká republika, Gabriela a Jaroslav Voldřichovi (Art of living ČR); Martin 

Kalina (starosta), Miloslav Pelc (místostarosta) 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 

1 Uvítání, kontrola účasti, schválení programu 

Předsedkyně přivítala přítomné a zahájila jednání. Konstatovala, že komise je usnášeníschopná a 

dala hlasovat o schválení programu.  
 

Program: 

1. Uvítání, kontrola účasti, schválení programu (max. 5 minut) 

2. Art of living Česká republika – dýchací techniky – prezentace Gabriela Voldřichová (max. 

20 minut) 

3. Vánoční trh 2021 – termín, obsah, zadání… (max. 20 min.)  
4. Různé (max. 30 minut) 

- p. Richter: dopravní značení u křižovatky Tesco/myčka aut 

- zpětná vazba z minulého zápisu, body 2, 5, 6 
 

Usnesení: 

KLCR schvaluje program jednání bez připomínek.  

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Kořán Roman, Nádlerová Jana, Mottlová 

Ivana, Jana Palacká, Patricie Irlveková, Vojtěch Franta 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 
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2 Art of living Česká republika, prezentace Gabriely Voldřichové 

 

V souvislosti s uskutečněným webinářem prostřednictvím KIS ML navázala předsedkyně 

komunikaci s manželi Voldřichovými, kteří se zabývají speciálními a velice účinnými dechovými 

technikami a jsou součástí organizace Art of living, která tyto techniky školí po celém světě.  

Vznikl tak nápad, zviditelnit Mariánské Lázně prostřednictvím tématu „dýchání v lázních“, přičemž 

Mariánské Lázně by mohly být „patronem lázeňského dechu“. V dnešní době je toto velmi aktuální 

téma nejen v souvislosti s úsilím o titul klimatických lázní, ale také terapeutickou krajinou, která je 

součástí kulturního dědictví Unesco. Téma zaujalo i Institut lázeňství a balneologie, který je 

připraven informačně a vědecky podpořit celý projekt.  

 
Komentář a diskuse: 

Členové komise upřednostňují samostatnou činnost manželů Voldřichových a neshledávají v rámci tohoto projektu 

shodu se svou nabídkou. 

p. Tintěrová: projekt má potenciál, nicméně jsou dvě možnosti - 1. Součinnost hoteliérů a jejich zapojení (prezentace je 

součástí přílohy, lze ji případně zaslat hoteliérům prostřednictvím MAT), 2. Samostatné workshopy bez zapojení 

hoteliérů tak jako doposud.  

 

Pozn.: technika Sudarshan Kriya je velice silná očistná technika. Její účinky jsou fenomenální a vědecké výzkumy 

proběhly v řadě zemí světa.  

Minim. počet účastníků je 5 osob, ale takto se na to nepohlíží, na online se účastnilo např. 30 osob 

Stávající prezentace probíhá zejména přes sociální sítě. Technika je spojena s cvičením jógy a prací s myslí. Samotné 

školení techniky Sudarshan Kriya mohou dělat jen vyškolení instruktoři. 

 

Pozvánka: 21. června od 18 hodin – jóga u Ferdinandova pramene 

Usnesení: 

K tomuto bodu nebylo přijato žádné usnesení.  

 

3 Vánoční trh 2021 
 

Několik hoteliérů oslovilo TIC s dotazem, kdy se bude letos konat vánoční trh. Předsedkyně se 

obrátila na vedoucí odboru RLCR, jak se letos město vypořádá s touto akcí, zda je již určen termín a 

způsob organizace, finanční rámec apod. 

 

Komentář a diskuse: 

p. Palacká: grantové řízení ve výši 200 tisíc (polovina fin. prostředků než v minulých letech) proběhne v obdobném 

režimu jako v roce 2020, tj. min. tři adventní víkendy, od 5.-19.12.2021, obdobné zadání, tj. zahájení na kolonádě, 

pokračování na tržnici, projednání v červnu, v září hodnocení nabídky.  

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města zohlednit při vyhlášení grantového řízení na Vánoční trh tyto 

požadavky: konání akce po dobu min. tří adventních víkendů od prvního adventního týdne (tj. 28 

listopadu, nikoliv od 5. prosince), pestřejší rozprostření po městě a oslovení hoteliérů k zapojení do 

akce formou vlastní nabídky před provozovnou.  

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Kořán Roman, Nádlerová Jana, Mottlová 

Ivana, Jana Palacká, Patricie Irlveková, Vojtěch Franta 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 
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4 Různé 
 

1. p. Richter – dopravní značení u křižovatky Tesco/myčka aut a další 

 

Pan Richter přednesl svoje stanovisko týkající se značení křižovatky u Tesca (dopravní inspektorát 

Cheb, p. Volánek). Nebezpečné, p. Volánek se byl osobně podívat, podporuje, ale je nutné, aby si 

zažádal majitel pozemku (není město). V průběhu vyhotovování tohoto zápisu je situace již úspěšně 

řešena (p. Richter a majitel pozemku) a do měsíce by mělo být vše hotové. 

 

Ulice U Rybníčka – dříve značena jako „slepá ulice“, nyní značka „pozor děti“. Slepá ulice je zde 

však stále a majitelé domů v ulici si stěžují na zbloudilá auta a potíže s jejich otáčením. Dopravní 

inspektorát opět nemá problém s přeznačením, ale opět si musí zažádat majitel – tentokrát město 

ML.  

 

Parkoviště u Miniaturparku – nutné řešit zejména v létě, parkoviště nedostačuje, hosté parkují u 

hotelu Krakonoš, přes veškerou snahu malá kapacita i když se zaplní všechna místa. Nabízí se 

prostor u Daňčí obory. P. Richter se již informoval na Pozemkovém úřadě, který je ochoten zahájit 

jednání, avšak je nutné, aby toto jednání vedlo přímo město ML. 

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města zajistit nové značení v ulici U Rybníčka a začít jednat s 

Pozemkovým úřadem o možnosti zřízení parkovací plochy v prostoru u Daňčí obory. 

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Kořán Roman, Nádlerová Jana, Mottlová 

Ivana, Jana Palacká, Patricie Irlveková, Vojtěch Franta 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

 

2. Minulé jednání, zápis k bodu 2 (nedostatky v úpravě města) 

 

Předsedkyně připomněla závěry z minulého jednání a konstatovala, že podle zápisu z rady města 

vzala rada zápis „na vědomí“. Následně rozebrala jednotlivé body včetně informace, zda se 

konkrétně udělala nějaká opatření.  

Přijaté usnesení z minulého jednání: 

KLCR doporučuje Radě města zabývat se seriózně výše uvedenými problémy a návrhy jejich řešení 

dle bodů a) – d) a prostřednictvím příslušných odborů a vlastních organizací, tj. např. odboru 

RLCR, odboru IaD, společností TDS, KIS a Městského muzea zajistit co nejrychlejší a 

nejschůdnější nápravu. KLCR doporučuje radě města určit koordinátorem těchto činností odbor 

RLCR, který připraví konkrétní návrhy a podklady pro Radu města. 

a) prostor Arnika – působí pro neznalého návštěvníka smutně a negativně – návrh: historická 

výstava (venkovní panely, cokoliv), ukázat, jak to vypadalo dříve, jak to možná bude vypadat 

v budoucnu, využít historické pohlednice, obrátit do pozitivní role a využít k propagaci města. 

Oslovit lázně jako majitele pozemku, muzeum jako historického garanta či realizátora… 
Ad a) Nápad oživení Arniky tímto způsobem je určitě vhodný a nepředpokládá se odpor žádné z navržených stran. Je 

však potřeba získat někoho, kdo se tímto projektem bude zabývat, případně ho Rada města pověří, a hlavně, kdo 

realizaci zaplatí. Dotaz na pí. Palackou – lze využít prostředky z FCR – značení a orientační systém, případně položky 

prezentace města? Definovat postup, možnosti atd. a předložit Radě. Stanovisko pí. Palacké: podkladem pro rozhodnutí 
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KLCR/RM k alokaci prostředků z FCR /položka prezentace města na realizaci „historické výstavy“ bude specifikace 

rozsahu a časového harmonogramu, zajištění garanta, stanovení rozpočtu. Přílohou zápisu je návrh řešení od ředitele 

muzea, p. Bartoše. 

 

b) Úklid města, nátěry – paradoxní informace o vstupu ML do Unesco prostřednictvím banneru na 

plotě u knihovny a hned vedle nevzhledná vrátka, nepořádek. 
Ad b) p. Pelc si vezme na starost zajištění nátěru vrátek u knihovny prostřednictvím odboru IaD. Úklid města probíhá 

dle plánu.  p. Pelc zařídil, jak slíbil, úpravu prostřednictvím Městské knihovny. 
 

c) Prázdné nástěnky, výstavní či plakátovací plochy po městě – využít pro pozitivní prezentaci 

města. 

f) Dům Chopin a rekonstrukce – lépe využít prostory výloh – pozitivně informovat o 

rekonstrukci, dočasném stavu, proč je to zavřené, kde je nové TIC… 
Ad c) + f) KIS zajistí lepší využití výloh po vystěhovaném infocentru dle návrhu – nechá zpracovat a vytisknout plakáty 

informující o současné situaci domu Chopin. Je však nutné situaci později prověřit po předání stavby - postavení lešení 

a zakrytí budovy stavební textilií – jaké budou možnosti poté. KIS na plakátech pracuje, nyní onemocněl grafik, 

dokončí co nejdříve. 

KIS je ochoten zajistit plakáty a obsazení všech volných vývěsek po městě a využít je pro prezentaci města. Avšak žádá 

o oficiální objednávku této aktivity a úhradu vynaložených prostředků. Vývěsky se nyní zaplní samy, neboť akce se již 

začínají pořádat. 

 

d) Mapa u kolonády / Arniky – rozbitá, oloupaná. 
Ad d) Zajistí odbor RLCR? Je v řešení – nádraží, Arnika, přizpůsobit kampani.  

 

e) Zoubkovy sochy u Lesního pramene – sochy odvezeny, Zoubek letos 95. výročí narození, 

místo ikonického místa jen tři prázdné sloupy.  
Ad e) Rekonstrukce Zoubkových soch byla vyčíslena na více než 500 tis. Kč. Město si takovou rekonstrukci nemůže 

dovolit. Nebyl zatím objeven žádný grant či dotace, která by se mohla za tímto účelem využít. Nelze určit ani 

výhledově, kdy by mohly být sochy vráceny na místo. Komise navrhuje postoupit problém komisi kultury, avšak ta 

bude mít podobné možnosti jako komise CR. Možná by šlo využít dotaci KV kraje na obnovu a rekonstrukci památek – 

nutné hlídat podzimní vyhlášení krajských dotací, avšak jsou Zoubkovy sochy památkou? Prozatímním řešením je 

pořídit k opuštěným tyčím alespoň tabulku s informací, co zde bylo a proč to tam nyní není. Info z komise kultury: 

existují i jiné firmy, které jsou schopny opravit sochy na mnohem nižší částky – pan Pelc se spojí s panem Míkou a 

zjistí více podrobností a možností. Na takové práce však musí mít firma atestaci, zatím tedy bez konkrétního řešení. 
 

3. Minulé jednání, zápis k bodu 5 (stav turistických a lesních cest) 

 

Výňatek z minulého zápisu:  

KLCR apeluje na stav turistických a lesních cest v ML a okolí po provedeném kácení kůrovcového dřeva. 

KLCR chápe nutnost těchto zásahů, žádá však informaci, kdo a v jakém časovém horizontu dá lesní cesty a 

stezky do pořádku. Pro marketing a lákání turistů je tento stav neakceptovatelný a kontraproduktivní. Navíc 

se město ve své strategii přímo zavazuje k údržbě, péči a udržitelnosti přírodního bohatství. Turistické a 

naučné trasy jsou nedílnou a důležitou součástí lázní a tento stav se týká téměř všech propagovaných lokalit.  

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města nechat zpracovat (předložit) příslušným odborem přehled majetkových 

poměrů týkajících se pozemků lesů na území Mariánských Lázní (město ML, Lesy ČR, klášter Teplá atd.) 

včetně podání informace, zda v poslední době došlo k převedení lesních pozemků z majetku města do 

majetku Lesů ČR. KLCR dále doporučuje Radě města nechat zjistit informaci, jak bude pokračovat úklid 

lesa a návrat cest a stezek do původního stavu; pověřit příslušný odbor kontrolou a revizí všech lesních cest, 

které jsou součástí propagace města a navrhnout konkrétní řešení pro úpravu, opravu či údržbu značení, 

informačních panelů, tabulí apod. 
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Informace z komise kultury: zmiňované lesy jsou káceny prostřednictvím společnosti Lesy ČR, a to z toho 

důvodu, že předpokládaný majitel lesů, klášter Teplá, lesy neobhospodařoval správně. Proto ČR přistoupila 

k tomuto kroku, neboť stav lesů byl ve špatném stavu. Nejedná se tedy o pozemky města. 

Předáno odboru majetku i životního prostředí, pracuje se na tom a vedoucí odboru předloží po zpracování. 

 

4. Minulé jednání, bod 6 / Unesco 

 

Výňatek z minulého zápisu:  

KLCR žádá o oficiální informaci z radnice, v jakém stavu je kandidatura. Poslední informace: v červnu snad 

proběhne hlasování v Číně. Pro propagaci kandidatury by se mělo využít prázdných vývěsek a plakátovacích 

ploch po městě. Obě sousední města (KV, FL) již mají při příjezdu do města logo GSE – ML nic.  

 

Nově zjištěno: stanovisko Ikomosu v polovině června, cca od 16. července se bude konat online 

jednání o kandidatuře GSE a jejím přijetí na seznam Unesco (14denní jednání). Pokud dopadne 

hlasování kladně, bude to oficiálně oznámeno cca. 25.- 28.7. Následně by město oslavilo tento 

vstup společně s ostatními dvěma městy FL a KV během víkendu 30.7.- 1.8. (pá KV, so FL, ne 

ML). ML spojí tuto oslavu s plánovaným „Dnem pro město“, který nahradí zrušenou akci ZLS. 

 

Pravidelně probíhají jednání jednotlivých skupin GSE, tj. starostové, site manageři, vedoucí TIC. 

Pracuje se na tvorbě nového webu, který by měl v červnu být hotov v základní podobě. Následně se 

bude pracovat na jeho zlepšování a dolaďování. Dále se pracuje na marketingové strategii. Problém 

se změnou názvu skupiny – místo Great Spas of Europe – Great Spa Towns of Europe. 

 

5. Další témata  

 

- Lázně letos prostor Arniky během letního období pronajmou - viz loňský model. To však 

nebrání konání dalších plánovaných akcí na Arnice. 

 

Informace p. Vojtěcha Franty: 

- nový ředitel Ilabu – Ing. Jan Ludvík, zaměstnán na zkrácený úvazek. P. Franta navrhuje vyzvat ho 

k prezentaci v rámci KLCR o záměru Ilabu pod jeho vedením.  

- p. Franta informoval o tvorbě strategických a soutěžních projektů a grantech spojených 

s institucemi KV kraje.  

- Unesco – předpokládá se pozitivní zpráva. Téma Unesco a s tím související body by měly být 

vždy součástí jednání KLCR.  

- řada problémů se diskutuje stále dokola, bez konkrétních řešení 

- klimatické lázně vs. Unesco – nutné rozklíčování dopravní situace, parkování, odklánění na 

centrální parkoviště – stále se jen hovoří, není dáno kdy, termín, realizace? 

- kultura v KV – kulturní léto, nový model, možnost oslovit pořadatele a zapojit ML (p. Franta 

předal kontakt p. starostovi) 

- město není přátelské k tomu, aby v centru bylo živěji – dá se řešit určením tzv. Busking zóny a 

vyhláškou (Busking friendly town). Návody a vzory existují. 

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města zabývat se změnou vyhlášky týkající se tržního řádu a lázeňského 

území za účelem vzniku „Busking friendly town“.  
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PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Kořán Roman, Nádlerová Jana, Mottlová 

Ivana, Jana Palacká, Patricie Irlveková, Vojtěch Franta 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

 

p. Kořán 

Apeluje znovu na vzhled nádraží - zavřené dveře, nepříjemný správce, působí nepříjemně na hosty, 

kteří přijeli. Špatná reklama pro město. Bohužel ve správě cizího vlastníka… 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 15:50 hodin.  

Příští jednání: 29. 06. 2021 ve 14 hodin, budova Terezián 

 

 

V Mariánských Lázních dne 25. 5. 2021 

Zapsala: Barbora Tintěrová - předsedkyně KLCR 
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